

技术交流

油松叶与尖叶松叶挥发性化学成分的GC/MS分析

回瑞华; 侯冬岩; 李铁纯; 刘晓媛; 刁全平

鞍山师范学院化学系, 辽宁 鞍山114007

收稿日期 修回日期 网络版发布日期:

摘要 采用水蒸汽蒸馏法分别提取油松叶与尖叶松叶挥发性化学成分,气相色谱法分离,质谱法鉴定结构。分别从油松叶和尖叶松叶挥发油中分离并确定出37种和34种化学成分,鉴定出的挥发性化学成分分别占挥发油总量的98.67% 和98.54%。用峰面积归一化法通过化学工作站数据处理系统,得出各化学成分在挥发油中的相对百分含量。

关键词 [油松叶](#) [尖叶松叶](#) [挥发油](#) [气相色谱-质谱法](#)

分类号

Analysis of Volatile Constituents in Leaf of Yousong and Jianyesong by GC/MS

HUI Rui-hua, HOU Dong-yan, LI Tie-chun, LIU Xiao-yuan, DIAO Quan-ping

Department of Chemistry, Anshan Normal University, Anshan 114007, China

Abstract The volatile components in leaf of yousong and jianyesong were analyzed. The volatile components in leaf of yousong and jianyesong were extracted by steam-distillation. The components were separated by gas chromatography, and identified by mass spectrometry. The results show that 37 and 34 chemical components are identified, respectively. The contents of the identified compounds account for 98.67% and 98.54% in the total volatile substances detected, respectively. The relative contents of the compounds of the volatile oils are determined using the normalization method.

Key words [leaf of yousong](#) [leaf of jianyesong](#) [volatile oil](#) [GC/MS](#)

DOI

通讯作者

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [\[PDF全文\]\(128KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中 包含“油松叶”的 相关文章](#)
- ▶ 本文作者相关文章

- [回瑞华](#)
- [侯冬岩](#)
- [李铁纯](#)
- [刘晓媛](#)
- [刁全平](#)